
Rada Miejska w Nowym Dworze Gdańskim 

 

Protokół nr XXXVIII z Sesji w dniu 9 września 2021 roku 
Obrady rozpoczęto 9 września 2021 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:20 tego samego dnia. 

Miejsce obrad: Żuławski Ośrodek Kultury. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Bieliński 

2. Henryk Brzozowski 

3. Beata Gołębiowska 

4. Zbigniew Koćko 

5. Wojciech Krawczyk 

6. Marian Laskowski 

7. Ryszard Łabędzki 

8. Wioletta Przyborowska 

9. Krystyna Rudzińska 

10. Tomasz Sieklucki 

11. Dorota Sobocińska 

12. Witold Staszewski 

13. Krystyna Tokarska 

14. Radosław Wójcik 

15. Paweł Zawiliński 

 

2. Wybór Sekretarza obrad. 

Sekretarzem obrad został Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Z.Koćko. 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, 

Paweł Zawiliński 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Z.Koćko- Burmistrzu, szanowni radni. Muszę to powiedzieć, ale trochę jestem 

rozczarowany  tym głosowaniem nad Polskim Ładem. Przede wszystkim, na obraniu kierunku, w 

którym mamy iść. 

Wnioski, które składaliśmy, mogliśmy iść 100% ,o  całą pulę się starać, to jest 125 milionów przy 

dobrych układach. I mam tylko taką pretensję, że nie poszliśmy o całość. 

 

Burmistrz J.Michalski – Panie Przewodniczący, szanowni radni. Ja może się tylko fragmentarycznie 

odniosę do interpelacji pana Przewodniczącego Koćko. Żebyśmy też mieli świadomość tego,  jak ze 

strony burmistrza wygląda kwestia Polskiego Ładu. Już jak państwo wiedzą, można było złożyć w 



pierwszej turze, bo podobno będą następne, ale zaczekajmy do rozstrzygnięć pierwszej, 3 wnioski. 

Jeden, na nieograniczoną ilość pieniędzy, dofinansowanie na poziomie 95 i 90, 80%, w zależności 

od tego, czego dotyczyłoby to zadanie. Drugi, do kwoty 30 milionów, a trzeci, do kwoty 5 

milionów. Ja już nie chcę mówić o tym, że każdy z tych wniosków wymaga dofinansowania. Ale 

chcę powiedzieć, że staranie się o tak ogromne pieniądze  mogłoby się skończyć paraliżem miasta i 

paraliżem Urzędu Miejskiego. To nie jest tak, że będziemy robili wszystko bez dokumentacji, bez 

ograniczeń czasowych, bez uciążliwości dla mieszkańców. Nie da się rozkopać całego miasta i żyć 

w tym mieście. Zaproponowaliśmy, jako kierownictwo gminy, radnym 3 propozycje. Pierwsza 

dotyczyła budowy sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2. Druga, przez szacunek dla 

mieszkańców wsi i ze względu na faktyczne potrzeby, proponujemy budowę kilku lokalnych 

oczyszczalni ścieków na terenach wiejskich, z dala od aglomeracji, czyli krótko mówiąc, z dala od 

naszej oczyszczalni ścieków na ulicy Warszawskiej. Dlaczego akurat to? Ze względu 

cywilizacyjnych, ci ludzie chcą żyć na takim samym poziomie i w takim samym komforcie, jak 

większość mieszkańców, zdecydowana większość mieszkańców miasta. A po drugie, dlatego, że 

bardzo trudno znaleźć zadanie na terenach wiejskich, które moglibyśmy realizować na przykład, 

jeśli chodzi o drogowe, bo mamy pewien znaczny %, większość po prostu dróg tych głównych na 

terenach wiejskich, to są drogi powiatowe, bądź krajowe, bądź wojewódzkie. I zaproponowaliśmy 

do wyboru, tą największą inwestycję i daliśmy wybór Radzie. Oczywiście tamto też, ale tam 

powiedzmy był system zero-jedynkowy, albo tak, albo nie. Natomiast ta  trzecia propozycja mówiła 

o tym, że albo inwestujemy teren od ulicy Jantarowej na zachód, a więc od ronda Jana Pawła II do 

ulicy Wiejskiej włącznie. Zresztą, do tego projektu dołożyliśmy jeszcze rondo na ulicy Jantarowej. 

Albo inwestujemy w infrastrukturę i drogi na wschód od ulicy Polnej. Radni dokonali wyboru i 

faktem jest, że przy dużych emocjach i bodajże, stosunku 8 do 7, żeby to był kierunek zachodni. 

Czyli na zachód od Jantarowej. Nie wiem, czy dostaniemy te pieniądze. 

Wiem, że potrzeb inwestycyjnych i oczekiwań mieszkańców jest na więcej, niż te pieniądze. A to są 

potężne pieniądze, bo ta aplikacja dotycząca zachodniej części ulicy Jantarowej, Kanałową, 

Wiejską, połączenie Kanałowej z Wiejską, to jest ponad 40 milionów złotych. W tym jest także 

modernizacja kotłowni. Na salę gimnastyczną, gdybyśmy dostali oczekujemy ponad 14 milionów 

złotych. Na oczyszczalnie lokalne ścieków 5 milionów. Będziemy szczęśliwi, jeśli dostaniemy na 

jakikolwiek z tych projektów. Byłbym super szczęśliwy i myślę, że wszyscy państwo radni, 

mieszkańcy, gdybyśmy dostali na wszystkie projekty. Natomiast, pewnie będzie to trudne. I jeszcze 

jedna rzecz. To nie było, przynajmniej taka jest intencja rządu, to nie było ostatnie rozdanie. Będą 

kolejne. I też musimy pamiętać, że wiele potrzeb nie wpisuje się w te projekty, w te propozycje 

projektów. Że i tak będziemy pewne rzeczy robić, bez względu na to ile dostaniemy pieniędzy, z 

jakich źródeł.  Bo potrzeby, chociażby związane prorozwojowe, proinwestycyjne w mieście są 

ogromne, a także nasze. Ja naprawdę prosiłbym, żebyśmy nie mieli emocji tak mocnych, bo jeśli 

będziemy tymi szczęściarzami, którzy dostaną te pieniądze, to będziemy musieli prosić 

mieszkańców o wyrozumiałość, o cierpliwość, bo będą one bardzo uciążliwe dla nich, realizacja 

tych projektów. Proszę państwa, złożyło się tak, że w tej chwili kosztorysowanie i ceny, to jest 

często wróżenie z fusów. Kwestie uzgodnień są coraz trudniejsze i coraz bardziej mozolne i 

żmudne. W związku z tym, zaproponowaliśmy takie rozwiązania poza tymi oczyszczalniami 

ścieków, które będą jak najmniej uciążliwe dla mieszkańców, a będą działaniami typowo 

prorozwojowymi. I wierzę, że jeśli będzie kolejne rozdanie, wrócimy do tematu kolejnych rozmów 

Proszę pamiętać o tym, że gdyby, gdybyśmy zaryzykowali na 100 kilkadziesiąt milionów złotych i 

tak szczerze mówiąc, na dwukrotność naszego budżetu, nie mając świadomości jakie będą 

rzeczywiste koszty, a  nie będą one podnoszone, to moglibyśmy rozwalić nasz budżet. Dlatego, 

musiał być gdzieś, musiała być gdzieś granica bezpieczeństwa, żebyśmy mogli funkcjonować i 

robić inne rzeczy niż te inwestycje, które dostaniemy z Polskiego Ładu. Jednocześnie, bardzo 

dziękuję panu Przewodniczącemu Koćko, za to, że dużo czasu, dużo uwagi i też dużo serca włożył 

w wypracowywanie decyzji, związanych z aplikowaniem środków do Polskiego Ładu. 

 



Radny Z.Koćko -Panie Burmistrzu, na pewno jeszcze będziemy dużo nad tym głosować, nie. Ale ja 

uważam, że za 125 mln złotych nie, przy naszym wkładzie 6 mln złotych, to warto było te wnioski 

rozszerzyć. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

BRAK GŁOSU (1) Dorota Sobocińska 

Uchwała nr 296/XXXVIII/2021 

6. Projekt uchwały zmieniającej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2037. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały. 

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały zmieniającej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2021-2037.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

BRAK GŁOSU (1) Dorota Sobocińska 

Uchwała nr 297/XXXVIII/2021 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Nowy Dwór Gdański na lata 

2021-2030. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 



 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Nowy 

Dwór Gdański na lata 2021-2030.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

BRAK GŁOSU (1) 

Dorota Sobocińska 

Uchwała nr 298/XXXVIII/2021 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Nowy Dwór Gdańskie na lata 2021-2026. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych dla Gminy Nowy Dwór Gdańskie na lata 2021-2026.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

BRAK GŁOSU (1) Dorota Sobocińska 

Uchwała nr 299/XXXVIII/2021 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli nieodpłatnego przekazania nieruchomości na rzecz 

Skarbu Państwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Radny Z.Koćko -co do zasadności jestem na tak, ale nie pasują mi te działki, wolałbym, aby to były 

działka ½. 

Burmistrz J.Michalski - dlaczego akurat te działki? Dlatego, że to pomysł jest taki, koncepcja, mam 

nadzieję, że ona się ziści. Będę trzymał kciuki, szczególnie za Komendę Powiatową Policji. 

Żebyśmy wszystkie służby mieli na skraju miasta, w jednym miejscu. Tak jak numer 112, tak samo, 

żeby służby były obok siebie. No, szpitala pewnie nie przeniesiemy. Natomiast, założenie jest takie, 

żeby w bezpośrednim sąsiedztwie były 3 obiekty: istniejący Państwowej Straży Pożarnej, przyszły 

Komendy Powiatowej Policji i przyszły budynek remizy OSP w Nowym Dworze Gdańskim.  



Ta proponowana działka, dwie, mają niespełna pół ha. Natomiast działka, o której mówi radny 

Koćko, ma ponad hektar iwymaga zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego. I jest pewien 

problem z magistralą CWŻ-tu, przebiegającą w tamtym terenie. Dlatego, zaproponowaliśmy  

taką lokalizację, pamiętając o tym, że rzeczywiście, ileś tam lat temu policja starała się o tą działkę, 

o której mówił pan radny Koćko. Ale wyszliśmy z założenia, że bezpośrednia bliskość tych 

wszystkich służb usprawni różnego rodzaju działania, związane z naszym bezpieczeństwem i z 

koordynacją działań poszczególnych służb. 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Wojciech Krawczyk, Marian 

Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, Tomasz Sieklucki, 

Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Zbigniew Koćko 

Uchwała nr 300/XXXVIII/2021 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Wojciech Krawczyk, Marian 

Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, Tomasz Sieklucki, 

Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

PRZECIW (1) Zbigniew Koćko 

Uchwała nr XXXVIII/301/2021 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu i dzierżawy.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (15) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, 

Paweł Zawiliński 

Uchwała nr 302/XXXVIII/2021 

12. Projekt uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 

określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowy Dwór Gdański. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały zmieniającej w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali 

mieszkalnych oraz określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych 

przy sprzedaży nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowy Dwór Gdański.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, 

Paweł Zawiliński 

Uchwała nr 303/XXXVIII/2021 

13. Projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu 

zmian do nowego regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Nowy 

Dwór Gdański. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Wyjaśnienie złożył K.Sobczak przedstawiciel Spółki CWŻ przedstawiając przyczyny 

wprowadzania zmiany do regulaminu -uściślenie wzoru wniosku o wydanie warunków 

technicznych oraz terminy, które są określone precyzyjnie. Wzory dokumentów będą dostępne 

przed 19 września na stronie internetowej Spółki. 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu projektu zmian do nowego regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Nowy Dwór Gdański.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, Tomasz Sieklucki, 



Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, Paweł Zawiliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Ryszard Łabędzki 

Uchwała nr 304/XXXVIII/2021 

14. Projekt uchwały zmieniającej w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2021 roku przez 

Gminę Nowy Dwór Gdański Powiatowi Nowodworskiemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji przedstawili stanowiska swoich komisji do projektu uchwały  

Radny P. Zawiliński -Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich przyjęły projekt bez uwag. 

Radny H.Brzozowski -Komisja Polityki Gospodarczej, Budżetu i Rolnictwa przyjęła projekt bez 

uwag. 

Radny A.Bieliński -Komisja Rewizyjna przyjęła projekt bez uwag 

 

Głosowano w sprawie: Projekt uchwały zmieniającej w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

2021 roku przez Gminę Nowy Dwór Gdański Powiatowi Nowodworskiemu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Andrzej Bieliński, Henryk Brzozowski, Beata Gołębiowska, Zbigniew Koćko, Wojciech 

Krawczyk, Marian Laskowski, Ryszard Łabędzki, Wioletta Przyborowska, Krystyna Rudzińska, 

Tomasz Sieklucki, Dorota Sobocińska, Witold Staszewski, Krystyna Tokarska, Radosław Wójcik, 

Paweł Zawiliński 

Uchwała nr 305/XXXVIII/2021 

15. Informacja z przebiegu realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2021 r. oraz informacji o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2021-2037. 

 

Przewodniczacy Rady Miejskiej W.Krawczyk poinformował, że informacją wpłynęła w terminie. 

Przedstawił także pozytywną opinią Regionalnej Izby obrachunkowej w Gdańsku w zakresie 

Informacji. 

Radny Z.Koćko - wykonaliśmy plan 54,14% dochodów, a w kosztach utrzymania administracji 

wydatki są w wysokości 36,36% . Dlaczego ta różnica? 

Burmistrz J.Michalski -Proszę państwa, w tym roku nie mamy podwyżek wynagrodzeń. W tym 

roku przewidywaliśmy odprawy emerytalne, które już w 2 przypadkach nie będą miały miejsca, ze 

względu na to, że te osoby postanowiły ostatecznie nie przechodzić na emerytury. No i powiedzmy 

sobie też szczerze, że w czasach pandemii funkcjonowanie urzędu mniej kosztuje. Z różnych 

względów, tak. Materiałowych, jakiś takich kosztów operacyjnych i te koszty są mniejsze. 

No i dlatego takie słabe, co chyba akurat wszystkich powinno cieszyć, wykonanie wydatków.  

 

16. Informacja z działalności Burmistrza Nowego Dworu Gdańskiego. 

Brak uwag i zapytań. 

 

17. Sprawy różne. 

 

Radna B.Gołębiowska -złożyła podziękowanie za organizacje gminnych dożynek w Marzęcinie, 

podziękowanie dla tych, którzy uczestniczyli oraz tym którzy organizowali.  

 

Burmistrz J.Michalski – Dziękując za podziękowania, to ja chciałem pani radnej podziękować za to, 

że zgodziła się, wspólnie z księdzem proboszczem, na organizację dożynek w Marzęcinie. To 

podziękowanie jest o tyle zasadne i istotne, że organizacja dożynek w takiej formule, nie daje 



wielkiego splendoru miejscowości i osobom go organizującym, bo nie jest to jakaś bardzo 

rozbudowana, atrakcyjna uroczystość. Ja przypomnę, że już drugi rok z rzędu, mam nadzieję, że 

po raz ostatni, miała ona charakter bardzo ograniczony, ale ograniczony do 2 bardzo ważnych 

punktów każdych dożynek, a więc mszy świętej i wręczenia nagród najlepszym rolnikom. 

I te 2 punkty, oczywiście zostały wypełnione w Marzęcinie. Natomiast, nie było wspólnego 

poczęstunku, nie było wspólnej  zabawy, właśnie ze względów pandemicznych. To nie jest strach, 

ale to jest też dawanie pewnego przykładu, że w momencie kiedy epidemia nie jest w pełni 

opanowana, należy zachować pewną wstrzemięźliwość. I to też nie jest tak, że burmistrz oszczędza. 

To nie o to chodzi. Chodziło właśnie o to, żeby w tym niepewnym czasie, dać pewien przykład. 

Dziękując pani radnej i grupie, która przyczyniła się do zorganizowania tych dożynek, mam pewien 

niedosyt i żal, dotyczący frekwencji. Ja rozumiem, że nie ma jedno z drugim nic wspólnego. To 

znaczy, że jak nie ma poczęstunku, to nie ma gości na dożynkach. Natomiast, no mam pewien żal, 

że tak mało licznie stawili się na dożynkach sołtysi. I niestety, brakowało też sporej grupy radnych, 

w tym radnych wiejskich. Planujemy, żeby w przyszłym roku dożynki odbyły się już w pełnej 

krasie. Będzie to 3 września. I mam nadzieję, że wtedy wszyscy się spotkamy i wspólnie będziemy 

świętować to ważne święto. Ponieważ jak państwo wiedzą, w normalnym kalendarzu rocznym 

mamy 2 duże imprezy, skierowane do mieszkańców. Jedna, to są Dni Nowego Dworu Gdańskiego, 

które również się nie odbyły, ze względów takich samych, jak dożynki. I drugie święto, święto 

mieszkańców wsi, przede wszystkim, to są dożynki. Mam nadzieję, że w przyszłym roku jedna i 

druga impreza się odbędą i że zainteresowanie uczestnictwem, a  co przy okazji się wiąże z 

szacunkiem dla tych, którym są te święta poświęcone, będzie większe. I będziemy wszyscy mogli 

być dumni, że wspólnie cieszymy się z plonów i w ogóle z tego, że miasto się rozwija. 

 

Radny M.Laskowwski zaprosił na dożynki parafialne w Kmiecinie.  

 

Radna D.Sobocińska - zaczął się rok szkolny - jakie są plany w stosunku do budynku po byłej 

szkole w Wiercinach??  

 

Burmistrz J.Michalski- Ja jeszcze przypomnę, że w ostatnim roku szkolnym 2020/2021 do szkoły 

uczęszczało 11 dzieci, 2 do klasy pierwszej, i 9 do przedszkola. Myśmy już w procesie zamykania 

szkoły jasno określili, jakie mamy plany dotyczące tego budynku  po szkole podstawowej w 

przyszłości. Chcemy tam uruchomić Środowiskowy Dom Samopomocy. To jest dom, w którym na 

dzienny pobyt będą mogły liczyć osoby z dysfunkcjami, uniemożliwiającymi podjęcie w 

przyszłości  jakiś działań zarobkowych, pracy. Czyli osoby, które w zasadzie nie powinny trafiać do 

warsztatów terapii zajęciowej, a powinny trafiać właśnie do takiego bardziej specjalistycznego 

ośrodka, jakim są Środowiskowe Domy Samopomocy. Chcę powiedzieć, że w województwie, że w 

 powiecie nowodworskim jesteśmy ewenementem,  jako powiat nowodworski, ponieważ jako 

jedyny powiat w województwie pomorskim nie mamy takiego domu. Chcę też powiedzieć, że jest 

bardzo duże zapotrzebowanie na tego typu placówkę. Zgłaszają się do nas inne instytucje, które 

byłyby zainteresowane współpracą w momencie, kiedy ten dom zacznie funkcjonować. 

Jedną z takich placówek jest fundacja Wróć. Dostaliśmy dotację z budżetu państwa w wysokości 

150000,00 złotych, na przygotowanie dokumentacji i jesteśmy w trakcie przygotowywania 

dokumentacji, która w momencie kiedy zakończy się ona pozwoleniem na budowę, mamy obietnicę 

kolejnych pieniędzy, już na proces budowlany. Dużo większych pieniędzy, bo ponad 2000000,00 

złotych, żeby ośrodek można było wybudować, to znaczy przebudować, zmodernizować, 

przemodelować ten budynek, który jest po szkole podstawowej w Wiercinach i żeby można było 

wprowadzić pierwszych wychowanków do tego budynku. Myślę, że jeśli wszystko przebiegnie 

prawidłowo,  to te procesy już typowo budowlane rozpoczną się na początku przyszłego roku. 

I mam nadzieję, że bądź gdzieś 1 września 2020 roku, a najpóźniej między styczniem a czerwcem 

2023 roku, ten budynek zacznie funkcjonować. Chcę też powiedzieć, że zawarliśmy umowę z 

osobą, która dotychczas pracowała w Szkole Podstawowej w Wiercinach, na dozór tego obiektu, 



żeby utrzymać go w pełnej sprawności technicznej, ogrzanego, wysprzątanego z systematycznym 

monitoringiem. Nie mówię tu elektronicznym, ale systematycznym po prostu, doglądem czy 

wszystko prawidłowo funkcjonuje. W związku z tym myślę, że po pierwsze, obiekt nie będzie 

niszczał do czasu rozpoczęcia prac budowlanych, a po drugie, no dokumentacja i dotychczasowe 

wymiany informacji między Urzędem Wojewódzkim, a gminą wskazują na to, że ten dom na 

pewno powstanie. Jest oczywiście pytanie, tak jak już mówiłem, pewna wątpliwość kiedy, ze 

względu na to, że to jest bezpośrednia bliskość Nogatu i różnego rodzaju ustalenia, związane z 

osobami niepełnosprawnymi są jakby troszeczkę większe wymogi. Więc być może, ten proces 

będzie się troszeczkę wydłużał. Ale mamy nadzieję, że w 2023 najpóźniej, będzie on już 

funkcjonował jako Środowiskowy Dom Samopomocy.   

 

Radny Z.Koćko - dlaczego Gmina nie kupiła od GS działki, gdzie jest chodnik łączący 

ul.Dworcową z ul.Polną ?  

 

Burmistrz J.Michhalski- sprawdzę, jest to ważny chodnik. Obecnie jest problem z porozumieniem 

się z właścicielem działki  

 

M.Jastrzębska-Opitz -jestem dyrektorem ZOK 11 lat. Frekwencja na imprezach w ŻOK - coraz 

więcej wydarzeń, a jest brak obecności państwa radnych. Brak jest informacji zwrotnej, co do 

potrzeb państwa w zakresie imprez w terenie. Obecne zatrudnienie w ŻOK to 10 osób +zlecenia dla 

instruktorów. W pandemii prowadziliśmy próby. Jeżeli widzicie nasze wydarzenia zapraszamy do 

udziału i dzielenia się odczuciami.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej W.Krawczyk – poinformował o korespondencji, jaka wpłynęła do 

Rady Miejskiej. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady W.Krawczyk zamknął obrady 

XXXVIII sesji. 

   

Na tym protokół zakończono.  

Sekretarz Obrad       Przewodniczący Rady Miejskiej   

Zbigniew Koćko            Wojciech Krawczyk 

 

Przygotował(a): Anna Żurawska-Fiałek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


